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Rácz Noľbeľt

Üdvozli a Gazd'astĺgi és Tulajdonosi Bizottság, a Vagyonnyilatkozatot- és
Összeferhetetlenséget Yizsgâ|ő Bizottság, a Közművelodési és oktatási BizoÍtsâg a Klíma-és
Kömyezetvédelmi Bizottsá,g, a Kozbiztonsági Bizottsâg, a Városüzemeltetési és
Városfejlesztési Bizottság valamint a Káposztásmegyeri Településrészi Önkonnányzat, a
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Városvezetés tagaĺt, a Polgármesteľi Hivatal munkatársait és valamennyi érdeklődőt.
Elmondja, hogy a 2024. évi költségvetés bizottsági véleményezése soľán eloszbr a Gazd,astryi
és Tulajdonosi Bizottság vonatkozásában kerül Sor a |étszám és határozatképesséţ
megállapítástĺra, a napirend megszavazćĺstra, a szavazâs eredményének ismeftetésére. ĺztkerĺ,
hogy a bizottsági elnökok és a Részönk onnányzat elöţáľója is hâsonló módon járjanak el.
Megállapítja, hogy Gazdasâgi és Tulajdonosi Bizottsâg 12 fovel határozatképes, ismeľtęti a
meghívó szerinti napirendi ponttźľgyât, majd kérdés, hozzâszőltls nem lévén kéti, szavazzon a
Bizottság a napirend elfogadásáról'

112024. (\I. |3.\ GB határozatz

A Gazd'astlgi és Tulajdonosi Bizottstĺg úgy dönt, hogy a mai napon a következő napiľendi
pontokat targyalja:

1' Javaslat a Budapest Fováľos IV. kerület Újpest ÖnkormányzataKépviselő_testtiletének
a Budapest Főváros IV' kerület Újpest onkormányzata és intézményei 2024. évi
osszevont költségvetéséről és a végrehajtćs szabćiyairól szóló ręndelet megalkotásának
véleményezésére
Előterjesztő: dľ' Trippon Norbert
Szavazás:11 igen (elfogadva) ] Ío nem vett ľĺlsz ą szavązósbąn

Rácz Noľbeľt

Megkéri

. a YagYonnyilatkozatot- és osszeférhetetlenséget Vizsgáló Bizottság elnökét, Farkas
István képviselő urat' hogy állapítsa meg a Bizottság hattrozatképességét, és bocsássa
szavazâsra a napirendi pont elfogad'ásât,

o a Közművelődési és oktatási Bizottság elnökét, Nagy István frakciővezető urat' hogy
állapítsa meg a Bizottság határozatképességét, és bocsássa szavazâsraa napirendi pont
elfogadását,

o a Klíma-és Környezetvédelmi Bizottság alelnökét' Amold Ákos urat, hogy állapítsa
meg a Bizottság hatttrozatképességét, és bocsássa szavazźĺsra a napirendi pont
elfogadását,

o aKozbiztonsági Bizottság elnokét, Molnár Tibor képviselő urat, hogy állapítsa meg a
Bizottstryhatârozatképességét, és bocsássa szavazźĺsra a napirendi pont elfogad,âsźĺt,

o a Városüzemeltetési és Városfejlesztési Bizottság elnökét, Szecsodi Tamás képviselő
urat' hogy állapítsa meg a Bizottság hatźĺrozatképességét' és bocsáss a szavazásra a
napirendi pont elfo ga dásttt,

o a Káposztásmegyeri Településrészi Önkormźĺnyzat elöIjárőjtú,Vasváľi Ltszlőképviselő
urat, hogy állapítsa meg a Részönkormâĺyzat testületének hattnozatképességét, és
bocsássa szavazasra a napirendi pont elfogadását.

Elmondja, valamennyi Bizottság és a Részonkormtĺnyzat testülete hattrozatképes létszámban
jelen van.az ülésen és valamennyien megszavazttlk a,,Javaslat a Budapest Fováros IV. kerület
V.jpe't onkormányzata Képviselő-testületének a Budapest Főváľos IV. keľĹilet Újpest
onkoľmányzata és intézményei 2024. évi összevont költségvetéséről és a végrehajtás
szabâIyairől szóló rendelet megalkotásának vélem ényezésére'' című napiľendi pont elfoga d,źĺstť-,
elkezdődhet az érdemi munka, megadja a szőt az e|őterjesztőnek, dr. Trippon Norbert
alpolgármesteľ úrnak.



dľ. Trinnon Noľbeľt
Kĺjszönti abizottsâgi elnök urakat, abizottsâgok tagjait' köszöni, hogy elfáradtak a mai ülésre,
és hatârozatképességükkel biztosítják Önkormtĺnyzatunk döntésképěsségét. A költségvetést a
holnapi napon még fogja tźrgyalni aPénzugyi és Költségvetési Bizbttság is - nyilván nagyobb
mélységben -, de minden évben szükséges, és jó is, hogy összevont bizottsági ülés kereteben
pár mondatot váltsunk egymással az elkövetkezendo, vagy máramáľ mondhăt3.'k ĺgy, a folyó
év költségvetéséľől. Azzal szeľetném kezdeni, hogy a költségvetési előterjesztéš szeľint a2024'
évi koltségvetési tervezetünk 39,3 milliárdos kiadási és bevételi foösszeggel számol, ami
valóban egy impoztĺns adat, rnéltó a váľosunkhoz' Természetesen azértnemiiýen egyszerrĺek a
pénzügyek a hétköznapi életben sem, így érdemes ennek egy picit a végére jámi.

A bevételi oldalon természetesen minden évben számolunk különfele állami támogatásokkal és
normatívákkal. Ebben az esztendőben is számoltunk ezzel, valamelyest emelkedő mértékben.
Ugyanakkoľ ennek a másik oldalon szükséges forľás biztosítása ) az a béremelésekbol adódó
kiadási többlet lesz majd. Fontos bevételi forľásunk a különféle helyi adóbevételek. Ezekkozött
vannak olyanok, amiket az onkormźnyzat vet ki, mi magunk vetünk ki és szedünk be, és van
olyan, miĺt az iparűzési adó, amit a Fővárosi onkormányzatvetki és az éves forľásmegosztás
keretében kapjuk meg a ľánk jutó részt. Az építmény' a telekadó, a magźĺnszemélyek
kommunális adója, valamint az idegenforgalmi adő, - amit mi vetünk ki és mi közvetlenül
szedünk be - esetében általánosságban elmondhatjuk azt, hogy ha a tavalyi évet figyelembe
vesszi'ik, és ugye aÍavalyi évnek azért van jelentosége, mert egy leztrt év, és 77 ,6 %o-oĺtetozott
az inÍlćrciő, most mtlr ęz egy lejtpályán van azőta, de ha azt is figyelembe vesszük, akkor
reálértékben az adobevételeink nem követlk azt a kiadási többletet, ami ugye az inÍLâciőből
adódna. Vagyis a Képviselo-testület egyébként bölcsen, atavalyi év végén úgy döntött, hogy
nagyon minimálisan valoriztija és nýl hozzá a helyi adóinkhoz. Ez azt jelentette' hogy az
építményadó tekintetében a garćzsok, illetve a teľemgaľtzsok aľányos részét illető adók
esetében 0% növekmény volt, amagtnszemélyek kommunális adója esetében 0% növekmény
volt, és az épitményadó tekintetében azt mondhatjuk, hogy 500 négyzetméter flolött - ęzęk
tipikusan a nagyobb vállalkozások, multinacionális cégek -, is csak egy lO%o-os va|orizćrciőt,
az alatt pedig egy tulajdonképpen jelképes 5%-os valonzźrciőt hajtottunk végre. Ezęket az
összegeket természetesen mi eloirányoztuk a költségvetésünkben, illetve a tavalyi évi
tényszámok alapjźln ellenőľiztük a helyes számokat. Számos egyéb bevételünk van, például
települési adő, szabźtlysértési adó, adóbírság, pótlék, de ezek összességében nagyságrendileg
nem összemérhetőek a helyi adó bęvételekkel - különösen azzal a nemével fajttţźlva| -, mint
például az iparuzési adó. Az iparuzési adónak a koľonavírus járvány ideje alatt, illetve az azt
követő években volt egy lejtmenete, atavďryi esztendőben azoĺbanmár érdemben emelkedett.
A tavalyi évben I4,I m1lliârd forint volt az iparűzési adó előirányzat. Ezt megközelítették a
tényszámok - ęlémi nem érték el -, de megközelítették' Az idei évben a Főváros egy
impozánsabb 15,8 milliárd forinttal tetvez, mi is ezzel tervezink, hiszen ez adottsźĺg a
forrásmegosztás alapjtln. Azt mondja, hogy amikor más tervez helyettünk, akkoľ az óvatosság
mindig nagyon-nagyon fontos' Figyelni kell majd a teljesüléseket, különösen május és
szeptember köľnyékén, annak érdekében, hogy lássuk, váľható-e, hogy eZ aZ impozáns
iparuzési adó tervszám megvalósul-e vagy sem' Hiszen akkora nagyságrendje van, hogy itt egy
kisebb o/o-nyi eltérés is sok 100 millió foľint bevételcsokkenést is jelenthet, ha nem teljesül' A
bevételek között nyilvánvalóan minden évben megemlítjük a különféle ellátási díjakat, adott
esetben az étkeztetés díját, megemlítjük az tfát, kiadási és bevételi oldalon is természetesen, de
nem feledkezünk meg olyan felhalmozćlsi bevételekľol sem, ami ebben az évben 1'6 milliárd
forint a tetvszâlĺ' szerint. Nem titkoljuk el, hogy ez jellemzóen ingatlanértékęsítési bevétel, de
azt szeretnénk alźlhuzni, hogy itt nem az Onkorrntnyzatjó minoségű lakásállomtnyânakvagy



üzlethelyiségeinek a dobra verésérol van szó. Itt elsősorb an) azegyébként ér1ékesítésre kijelölt,
onkormányzati tulajdonú Petőfi laktanya tész értékesítését célozzuk meg ebben az
esztendőben. Ez erľe volt kţelolve, a tavalyi évben úgy tűnt, hogy sikerĹil értékesíteni, de nem
sikeľült. Abban bizullk, hogy ebben az évben sikerül és onkormźĺnyzatlnk egy jelentős
felhalmozási jelleglĺ bevételhez jut. Számolunk természetesen kamatbevétellel' hiszen
onkormányzatunknak jelenleg is van lekotött betét állom tnya, aľni után természetesęn
kamatokat szedünk be, a kamatbevétel előirányzatunk nagyságrendileg ugyanannyi' mint
tavaly. Azt azért szęrętné elmondani - báľ nem igazthől Szoľosan ęhhęz a napirendhez
kapcsolódik -, hogy a tavaIyi esztendoben lényegesen túlteljesült a kamatbęvétel, egész
egyszeľűen annál fogva, hogy atavalyi évben a jegybanki alapkamat és azinfláció is a csúcson
volt' következésképpen a lekötött betétek kamatai is csúcson voltak' Ez most mźr egy
lejtmenetbe kerül váľhatóan és ezért egy szerényebb kamatösszeggel tudunk számolni, atavalyi
teţesítéshez képest jóval szeľényebbel. Ami a kiadási oldalnak a fő szttmait illeti' megemlíti
azt, hogy a bérkifizetések volurnenénél egy egyértelmű és nagyságrendi nĺjvekedést
tapasztalhatunk és láthatunk ebben az esztendőben. Itt egész egyszeľűen arĺól van sző,hogy a
garantá'|t bérminimum, illetve a minibálbér megemelése aľányosan magâval vitte aZ
onkormányzat ďolgozóinak abérét ťolfele, azokét is, akik éppen nem minimálbéren dolgoznak
természętesen, hiszen ha nęm vitte volna magttval, akkoľ gyakorlatil ag igazstĺgtalanul
összesűrűsĺjdött volna a bértömeg. Most a bérskála lényegében ki van simítva, arni aztjelenti,
hogy ahogy alulról megindult a garaĺttit bérminimum és a minimálbér lényegét tekintve
gyakorlatilag a bérskálán végigfutott. Ez nyilvánvalóan többletkiadást jelent aZ
onkormányzatnak. De már amint azt az előzőekben megemlítette, a Kormányzat részéről is
normatívában többletbevétellel terveztünk, ęzt nem szerętném semmiképpen eltagadni. AzI,
hogy a kettő hogyan viszonyul egymáshoz, arľől azért majd éľdemes beszélni, meg a
szolidaritási adóról. Fontosnak tartja kiemelni, hogy a státusztörvény elfogadásával átlagosan
32oÁ-kal nőtt a pedagógusok bére. Itt fontos tuđni azt,hogy ez nemkiztĺrőlag a ,,klasszikus''
oktatási intézrnónyeket, mint iskolákat és középiskolákat érinti, hiszen azok nincsenek az
onkormányzat fenĺtartásában. Ellenben érinti az újpesti óvodákat és számos dolgozót érint az
újpesti bölcsődéknél is, tehát itt is egy emelt bérkiáramláS van, aminek egyébként nyilván a
dolgozók örülnek is és örüljenek is és mi is öľtilünk neki. Végeztek egy sztĺmittĺst a kollégákkal,
mert azt mondtuk, meg kell azt nézni, hogy a tavalyi évi csúcs infláció, ami ugye 17 ,6 oÁ volt,
illetve aZ eÍre az évrę vźtrt 4 - 5,5oń-os nagyságrendu vćrhatő infláció, de az egyszeľűség
kedvéért mondjuk azt, hogy 5%-os a vźľható infláció, az 2 év tńIagźĺban tobb mint 23 o/o-os

inflációt jelent. Ez a dolgozók bérét sújtja, és ez egy bér1ömegnek a negyedének
elértéktelenedését jelenti. Ezt összevetęttük azzal, hogy egyébként a garantáItbérminimumból,
minimálbéľből, a pedagógus státusztorvényból adódóan a dolgozőink hogyan állnak éppen
ľeálértékben a jövedelmük tekintetében. IJgy \tĺtszik, hogy a 2 év átlagában - és itt most
hangsúlyozottan kiztlrőIag átlagokat mond - a pedagógusok esetében egy szerény
reálbémövekedésről egyértelműen beszélhetünk, a nem pedagógus dolgozőink esetében _ úgy
az ővodában' bolcsodében, szociális intézményeknél - pedig inkább egy ĺeźiérték tartásról
beszélhetünk. Az óvodáknźĺI egy 2-3oÁ-os nagyságľendű, tehát elenyésző ľeálbér növekedésről
beszélhętünk. Ezért onkormányzatunk úgy dontött, hogy ezen szeÎetne segíteni, űgy az
önkormányzati intézményeknél dolgozóknál, mint egyébként az önkotmćnyzati cégeknél,
illetve a Polgármesteri Hivatalban dolgozók esetében is. F'z azt jelenti, hogy a ľeálérték
taĺtáshoz illetve a szerény növekedéshez képest plusz a bölcsődéknél átlagosan 4o/o-kal
noveljük a béreket, tehát pluszban mindezekhez képest, az ővod'źtknál további  oÁ-os reźiérték
javulást szeretnénk elérni átlagosan, a szociális intézménynél pedig, ha jól számoltunk,
átlagosan egy 5%-os további reáIértékjawlást szeľetnénk elérni' Tehát nem mondom azt
természetesen, hogy megvźitanánk ezzel a világot és minden dolgozónk mindenfajta
egzisztenciális problémtĺja etto| megoldódik, azt azonban állítom, hogy a 2 év infláciőja



tekintetében a dolgozóink reáléľték növekedésben lesznek a bérekben ebben az esztendőben.
Ez igaz egyébként a Polgármesteľi Hivatalra is, ahol a köztisztviselő kollégák alapilletményét
l5o/o-kal, tęhát 63.500 foľintról 73.000 foľintra szeretnénk emelni. Az onkormányzat
tulajdonában lévő gazdasâgi társaságoknći szintén béremelési döntések vannak, ezek eitérő
mértékríek. Például az Újpesti Vagyonkezelĺ| Zrt-néI" a Városgondnokságnti vagy aktr az
Újpesti Pá|ytnati Pľojekimenedzsńent Zrt-nél átlagosan 15%-os béremelkedéssel lehet
számolni. Ennek azértvan jelentősége, mer1 amikoľ megvizsgáţuk, hogy a személyi juttatások
járulékokkal együtt 8,9 milliáľdről IO,7 milliárd foľintra nőnek, akkor lehet látni, hogy ez az
igen impozáns növekędés miből tęvodik ĺjssze. Tetmészetesen a dologi jellegű kiadásaink is
jelentős növekményben vannak, amit ki kell fizetnünk. Az energiaźrak - a ttlvhő kivételével -
még mindig magasan vannak, - ez közismert,kźr cize\ltťrni - azun. boldog békeidőkhöz képest.
Számos egyéb tekintetben azért akülönfélę vásárolt szolgźĺltatásoknál' karbantartttsoknál, tehát
a dologi kiadásoknál is van egy jelentős növekmény. Ugyanakkor azt el kell mondani _ és ez
látszik a költségvetés 1. b mellékletében -, hogy amikor azt vizsgtijuk, hogy a tervezett
kiadásoknak és bevételeknek milyen egyenlege van' u1y a működési, mint a felhalmozási -
éľtsük ez a|att a felújításokat és beruházásokat -' akkor azt kell látni, hogy a koltségvetési
egyenlegünk mínusz 5 milliárd foľinton áll, melybol a mtĺködési egyenleg jelenleg mínusz 308
millió forint' Ez a minusz 308 millió foľint nagyságĺendjét tekintve nem jelentos az egesz
költségvetés volumenéhez képest, ami nagyon egyszeľűen azt jelenti, hogy a folyó
bevételeinkből tudjuk fizetni a folyó működési kiadásainkat. Ami inkább egy struktuľális
kihívást jelent az Önkormźnyzatnak, hogy a felhalmozttsi egyenlegĹink azjelentos mínuszban
van, tehát lényegében a folyó bevételeinkből nem olyan egyszerűen jönnek ki a különféle
felújítási, illetve beruhtĺzźtsi feladataink, márpedig egy Önkoľmányzatnak ilyen feladatai is
vannak. Nyilvánvaló, hogy ezeknek is megvan a ťedezete, hiszen e nélkül nem tudtunk volna
költségvetést eloterjeszteni, ezért részben olyan pénzmaradvtĺny âll a bevételi oldalon
fedezetként, amely a tavalyi évben kötelezettséggel teľhelt. Mond egy példát: egy munka
megrendelésre került mondjuk november 15-én, de majd csak máľciusban készül el, akkor
nyilvánvaló' hogy ez egy áthűződó kötelezettségvállalásnak minosül. Tehát ilyenek vannak és
ennek tavaly megvolt a fedezete, tehát akkor most is megvan a fedezete, illetve egyéb szabad
pénzmaradványaink is fedezetként szerepelnek. Ahhoz, hogy a tavalyi évi gazdalkodásból
adódó pénzmaradványunk ebből a nem szabad - tehát kötelezettséggel terhelt - és a szabad, az
hogyan fog megjelenni és mi lesz a tényleges szâm, aztmajđ legkésőbb május 31-éig kell
elfogadnia a Képviselő-testületnek. Az egy tavaszi döntés lesz, amikot ezeket a szükséges
szźĺmszakípontosításokat el lehet fogadni, illetve a2023. évi költségvetést bizonyos értelernben
véglegesen le lehet zttmi'

Visszakanyarodva egy pillanatra, az onkormányzat dolgozói esetében a nyźĺrindító plusz
jutalmat, arnit évekke| ezelőtt vezettünk be, a tavalyi 75 millió forintról 150 millió forintra
teruezzik emeli, tehát megduplźĺzzuk a nytĺrindítő plusz jutalmat az onkormányzat
dolgozóinak. Külon soľokat nyitottunk illetve tartunk ťont a bölcsődék, a szociális dolgozóink
illetve az ővodai dolgozóink sztmtlta is. A tavalyi évben, megítélésünk szerint, nagy sikerľel
ztlrult a megbecsülés progralľ aZ újpesti nyugdíjasokéľt. Ennek keretében, emlékei szerint
18.200 újpesti szépkoru tudta átvenni a 6000 foľint értékű piaci utalvźný'Ezt a progľamot
szeretnénk folytatni, ezzel kapcsolatban a szükséges rendeletmódosításokat a Városvezetés
döntése alap1ttn Pemeczky Lâszlő alpolgármester úľ stábja elkészítette és a Képviselő-testület
előtt vannak. Erre 200 millió foľint e\őirtnyzatot állítottunk be, itt tudni kell, hogy a 200 millió
forint ĺęmkizttrőlag a 6000 foľintos utalványok fedezetéül szolgál, hanem az egyéb költségeket
is ebből fizetjük - úgy mint közteľhek-, mert ez utćtn adőzni kell. Iđe lartoznak még többek
kőzött a nyomdai költségek is. Szintén fontos döntésünk, hogy szeretnénk kibővíteni azÚjpest
+ Megbecsülés programot az újpesti gyermekęt nevelő családokra kiterjedően. Ezért szintén



érkezik a Képviselő-testület elé a ľendelettervezet, amelynek keretében minden olyan újpesti
gyeľmek után, aki a 18. életévét még nem töltötte be - tehát jogi értelemben kiskoru -, az
onkormányzat szintén 6000 forint értékű utalváný kíván biztosítani, tehát egy gyennek után
6 000, két gyermek után 12 000' háľom gyeľek után pedig 18 000 foľint éľtékű utalváný tudunk
biztosítani. Ezt I50 millió forintos fedezettel terveztük a költségvetésben.

Az Önkormźnyzat felújítási elóirźnyzatai tekintetében, ami figyelemre méltó, és ami feltűnik
az eloirćlnyzatok között az aZ, hogy a tavalyi évben megkezdtünk egy sportpálya rehabilitációs
pľogľamot. Már létesítettünk új sportpályëtkat, szabadtéľi fitnęsz pâlyâkat - példaként megemlíti
a Tél utcait -, mely megjelenik ebben a költségvetésben, mint ún. źúhűzodő kiadás.
Megkezdődött és most már gyakoľlatilag nyitási poziciőba, illetve befejezési poziciőbakerĹilt
3 jelentős sportpályán felújítása is: egy a Deák Feľenc sétányon, ketto pedig a Kósa Pál
sétányon. Ezt a programot szeretnénk mindenféleképpen folytatni. A beruházásoknál pedig
Iźĺtszik, hogy egyéb szabadtéľi sporteszközöket, sportpźĺIytĺkat is szeretnénk részben felújítani,
részben pedig megvalósítani. Fontosnak tartom azt,hogy jelentős ťorrásokat kívánunk továbbľa
is fordítani az intézményhźĺlőzatunk, óvodáink, bölcsődéink, egyéb intézményeink felújítására.
Ez részint a Gazdasttgi Intézmény felújítási során lćttszik, ľészint a Gazdastĺgi Bizottság
beruházási, felújítási céltartalékán ltttsz1k 550 millió forinttal, részben energetikai felújítási
soron látszik 150 millió forinttal, részben pedig óvoda-és bölcsodeudvarok felújítása latszlk
250 millió forinttal. Nyilván jóval többet is el tudnánk kolteni intézmény felújításra és volna is
râigény, dę azt gondoljuk, hogy ez így is egy jelentős és egy impozáns adat. Szintén látszik -
űEy a felújítáSi, mint a bęrghźLztLsitáblákból-, hogy azútjaink felújításáľa, illetve az útépítésekľe
is jelentősen növękvő e\őirźnyzat tLll rendelkezésünkre. Nagy hangsúlyt helyezünk a
forgalomtechnikára és foľgalombiztonságľa is természetęsen a következő esztendoben.

Kiemeli, hogy folýatják a fasoľ vagy a fatelepítési progľamot 100 millió forinttal, több mint
100 faval most tavasszal és számos kisebb-nagyobb projektünk áll indítás előtt, melyek
jellemzően egyébként megcimkézve szerepelnek az előterjesztésekben. Elmondja, hogy
hamarosan indul a Főtéľ parkban a Főtéri j tltszőtér kivitelezési munkája, tehát magyarul a Főtéľ-
parkba egy nagyon fontos családi, gyermekes funkció is kerül. A projekt azEgek Kiľálynéja
fotemplom és a Káľolyi utca titalhatttrolt területen valósulhat meg. Van előirtnyzat beállítva
azun. Promenád építésére, ami a Főtér-paľkot köti össze azIJP és Piac épületegyüttessel. Itt
egy feltételes közbeszęrzést tervezünk kiírni, meglátjuk, hogy ez a műszaki megoldás' illetve
maga ez a muszaki tźrgy mennyibe fog kerülni és annak fiiggvényében a Képviselo-testület
majd fog tudni donteni. A teĺvek szęľint tulajdonképpen így aTérkozpźiytvatotle tudjuk zámi
a Fováros felé és saját magunk felé is és akkor lehet majd peľspektivikusan folytatni a Szent
István térnęk a további felújítását. Megtalálhatóak a tervezetben olyan e|őirźĺnyzatok, amik
járdafelújításokra, jáľdaépítésekre, valamint Czigler Ltszlő alpolgármesteľ úr javas|atćna a
közbiztonsâgra vonatkoznak. Folýatódik a kozbiztonság informatikai fejlesztése, újabb
térfigyelő kamerák keľülnek kihelyezésre és fontosnak tartja azoknak a kollégáknak az aĺyagi
elismeľését, akik tészt vesznek ebben a progľamban - tehźú. azon rendórokét például, akik
figyelik ezeket a kamerákat. Az ó esetükben is figyelembe vesszük az igényeket, ĺ|letőleg az
utcai járőrök esetében is alpolgármesteľ úr gondoskodik aľľól, hogy a többletfedezetbiztositva
legyen.

Az onkormányzatná'l Bedo Katalin alpolgármester asszony szakterülete esetében
elmondhatjuk, hogy arendęzvényeink és a közösségi kultuľális életünknek az afajtaszinvonala
és az a fajta pezsgése, amit eddig megszokhattunk, a költségvetés alapján továbbra is biztosított.
Ugyanakkor abban is biztos vagyok, hogy mivel minden évben yan aZ ágazatban irrnováció,
úgy ebben az évben is lesznek ilyenek, de a meglepetés akkor meglepetés, ha nem mondjuk el



előre. Ezéľt most nem is mondja el' csak azt,hogy biztosan sok színvonalas, érdekes közösségi
kulturális esemény fog történni.

Nęm a magyará,zkodás kedvééľt mondja, hanem az értelmezés kedvééľt, vannak olyan
eloirźtnyzatok ahol csökkenés mutatható ki' Ez nem azért van feltétlenül, mert a Városvezetés
úgy gondoţa, hogy aÎ'ra a célra kevesebb pénzt kéne fordítani. Példaként megemlíti, hogy
amikor a kutyafuttatókon ivókutak telepítésére, va1y a jâtszoterek sorokon kisebb összeget
látunk, aZnem azértvan, mert kevésbé fontos, mint az előzo évben, hanem azért,mert az e\ozó
évben már nagy volumenű munkákat végeztünk el ľajtuk. Tehát ebben az évben gyakoľlatilag
lehet, hogy nehezebb megcsinálni, meľt például teľveztetni kell, ezért lassabban halad a
munkafolyamat. Igény szerinti erĺől tételesen be tudunk számolni' Folytatódik a napvitorlák
telepítése a játszőtereken, az óvodaudvarokon, azoldťalak létesítése és számos más beruházást
is tervezünk'

Az 5. a mellékletben az önkormányzati cégek ttmogatásttt lehet látni, megjegyzi, hogy az
önkormányzati cégeknél a dologi kiadások nőnek, így a bérek is nőnek, a Városgondnokságnál
átlagosan l1oÁ-kal például. Nagyon fontos feladatokat látnak el a cégeink, és ezértlnltihatőak
itt ezek az összegek az elóiráĺyzatokban, ez elismereţ.dő. Egy korĺekciót szeľetne végrehajtani,
nevezetesen az Újpesti Vagyonkęzelő Zrt. esetében Önok aztlttjttk, hogy 502 millió foľintľól
710 millió forintľa nő a műkodési kompenztrciő összege. Ez vo\t az eredeti terv, majd később
egyeztettünk azÚjpestiVagyonkez e|ő Zrt.-ve|. akik ti|ervezték azizletitervükęt egy 50 millió
forinttal kisebb összegre. Ezt ęl is fogadta az ęTTe felhatalmazott testületük, tehźú gyakoľlatilag
a7I0 millió forint 50 millió forinttal csökkenni fog valójában' amit viszont majd tartalékba
kívánunk tenni. Erľę két lehetoség Van: Vagy az e\őterjesztésben a tźĺblt./xat írjuk át és úgy
csökkentjük le, vagy elfogadja a Képviselő-testület mĄd ezzel az indoklással, és polgármesteľi
átcsoportosítással visszük źú ezt az 50 millió foĺintot. Ez utóbbi nyilvánvalóan adminisztraIive
egyszerűbb, csak szeľetném' hogy tudják, hogy itt egy 50 millió foľintos csökkentéssel
elszámolunk.

Tartani foguk ebben az esztendoben azt, hogy a háziorvosaink ľezsinövekményét átvállaljuk,
illetve tartjuk a piaci kereskedőinknél a I)o/o-kal csokkentett bérleti díjukat' melyet
befagyasztottuk, ennek a Îedezetét biztosítottuk. Egyhźĺzainknál szerény, mégis talán fontos
növekedéssel lehet számolni a tźĺmogatâsok tekintetében és a különféle civil szervezetek
támogatásánális jóllehet látni, hogy azonkormányzathogyangondolkodik és kiket, mennyivel
szćndékoz1k támogatni ebben az esztendoben.

Az gondolja, hogy a sort végtelenségig folýathatntĺ, a témával kapcsolatban sokat tudna még
beszélni, de inkább megköszonni a jelenlévok figyelmét és kéri, ha az elhaĺgzottakkal, a
kiküldésre került aĺyagga| kapcsolatban kérdés, észrevétel van, akkoľ azt tegyék fel, mondják
el, és arra, amennyiben tud, nagyon Szívesen, nyitottan vtiaszol. Megköszöni a Íigyelmet.

Rácz Noľbeľt

Megkoszöni az előterjęszto szavait, majd azt mondja, bizottságonként folýatódik tovább az
ülés. Megkérďezi elsőként a Gazđasâgi Bizottság tagait, kíván-e valaki hozztĺszőIni, van-e
kérdés? Majd megadja a szőt Bartók Béla alelnök úmak.



Baľtók Béla

Megköszöni a szőt, elmondja, néhány mondatot ígéľt Trippon úľ, abból egy kicsit több lett, ő
valóban csak néhány mondatot tenne hozzá, az eloteľjesztéshez és néhány kéľdést tęnne fel. Az
egyik aZ aZ) hogy sokadszoÍţakerül már sor ilyen költségvetés táľgyalásáľa, ugyanakkor amikor
a ztrszźtmadásra kerül a sor' akkor rnindig az láitszik, hogy az a költségvetés, amit a baloldali
többség elfogadott, annak a jő része nem igaztn valósult meg. Igazćtndiból a papir az mindent
elbir, azok a tervek, amelyekről most alpolgármesteľ úľ beszélt, meg amirol az előző és az azt
megelózo évben, aľľóI a zćtrszttmaďâskor derült, deľül ki, hogy mennyi valósult meg belole,
illetve mennyi nem. Nyilvtn az sem véletlen, hogy foleg a bérekkel foglalkozott hosszan, a
beruházásokat enyhe ,,lecsavaľással'' elintézte. Két kérdést tenne fü| az egyik az, hogy jől
olvassa-e, hogy a 2024 évi tervben amaradvźĺnyból 5,3 milliárd forint kerül figyelembe vételľe
a 2024 évi teľvben a 2023-ből' illetve hát nyilván elhangzott, hogy május végén alakul ki a
zćtrsztmadtls kapcsán a végso szâm, de hogy most láthatóan nagyságrend szerint a tava|yi évi
pénzmaradvâĺy 8,6 milliárd forint? Egy 36 milliárdos költségvetésbőlnem kéľi, hogyminosítse
azt,hogy egy 36,37 milliárdos kĺiltségvetés esetén a 8,6 milliárdos pénzm aradvtny az mekkora
megvalósulási sikert eredményez? Szintén kitért alpolgármestęr úr a cégek működési
ttlmogattstlra. Szttmitttsai szerint, és kéri az eloterjesztőt, eľősítse eztmeg, a Városgondnokság
tttmogattsa 33 Yo-kal nő' ,,A Vagyonkezelő, hogyha itt a módosítás az most elhangzott, az
eľedeti számok szerint 41 o/o-kal. De ha ez aZ 50 milliós csökkenés megtörténik, akkor
gyakorlatilag,hajól saccolom, akkor az is kb. 30-35%-os növekméný jelent. Kérem, hogy
eľősítse ezt, meg, kc!szonöm.''

dľ. Tľinnon Noľbert

Megkoszoni a kérdést és az észrevételt. Nem tudja, mit gondol megerősíteni Bartók Béla
alelnök ílr, aztmindenképpen meg tudja erősíteni, hogy például az onkorm ányzatntĺla konnány
által kivetett szolidaritási adó mértéke az tobb mint 1 milliárd forinttal nőtt ebben az évben,
ennek semmiképpen nem örĹilünk. Ha ennek ellenére az onkormányzatnak van
pénzmaradvĺlnya, akkor azt gondoţ a,hogy ez dicséretnek vehető, met1 a jő gazdtůkodás elve
alapján jut is maľad is' amire kell fordítani, arľa kell, de gondolni kell nemcs ak a mtra, hanem
jövore is. Ha pedig kritikaként vetődik fel a Városvezetéssel szemben, hogy bármennyi
pénzmaradvâĺy van, akkor azt gondoţa, hogy inkább ilyen kritikai érjen egy Városvezetést,
mint az, hogy egyébként eltapsolta a ftlbizott közvagyont. A pénzmaradvtny tękintetében a
hozzâszőlő részéról elhangzott szâm ajóslás kategőiźĺbatartozik, hiszen apénzmaradvánnyal
kapcsolatban a jövő évi beszárnoló kapcsán véglegesül azt, hogy mennyi a tényleges
pénzmaradvány. Tehát jelenleg jósolni lehet. Egyébként a pénzmarađvány mindig két ľészből
tevődik össze, a szabadból és a kötelezettségvállalással terheltből, de ezt mâr az elején
elmondta. Igen, a Városgondnokság Kft. egyébként nagyon jelentős munkálatok at végez, a cég
egyébként nagyon jelentős hatásköľ bovítésen esett át az elmu\t esztęndőben. Ha körbenézünk
a városban, szttmtalaĺ ponton szedik a szemetet, a váľos tisztźĺbb lett, mint évekkel ezelott,
akkor lennę tiszta, ha senki nem szemetelne, de lényegesen tisztább lett. Jelenleg zajlanak a
fasorok ifiítási, ápolási, gallyazâsi munkálatai. A Váľosgondnokság Kft-nél akozszo|gáltatási
szerződés tavaly módosításra keľült, így most máľ a ktiýzás, mint közfeladat is a
Városgondnokság Kft-nél jelenik meg. Ezért nem kell meglepődni azoĺ, hogy a
Városgondnokság Kft-nek az e|óktnyzatai nőnek. Ezuton is köszöni a Városgondnokság Kft.
munkatársainak a lelkiismeľetes munkáj át.Ha tavasszal arľól lehet majd beszélni, hogy az
onkormányzatĺak pénzmaradvânya van, ,,akkoľ higgyék el én leszek á legboldogabb, mert
amellett, hogy a koztfęladatainkat az ęlérhętő legjobb színvonalon tudjuk ellátni' amellett, hogy
a váľos látványosan fejlodik és számtalan projekt valósult meg és valósul meg - igény szerint



szíVesen részletezem is ezeket - amellett egyébként az onkormtĺnyzatmégpénzmaľadvánnyal
zfut, akkor azt gondolom, hogy valóban jól gazdálkodtunk. Egyébként hiszünk abban, hogy egy
városnak, mint Újpest, a sajitlćhźn keil áilnia, ugyanis hogyha valaki nem a sa3at lábanel És
kifut a pénzbő|, ami flolött gazdźikod1k' akkor könnyen kiszolgáltatott és fiiggő heiyzetbe kerül'
mi pedig azt szerętnénk, hogy városunk megóizze önállóságát' szuverenitź's,ćĺt, hogy mi
magunk, saját magunk dönthessünk a saját sorsukľól és ne legyünk fliggo, kiszolgđtatott
helyzetben. Ilyen éľtęlemben azt gondolom, hogy az elmtllt évek gazdálkodása és ęz a
költségvetés is egy garancíaerre' köszönöm szépen.''

Rácz Noľbeľt

Megkéľdezi, van-e valakinek kérdése Vagy Szeretne-ę hozzászőlni, majd egyéb kéľdés,
hozzźszőltls nem lévén arra kéri aGazdasági és Tulajdonosi Bizottság tagjait, hogy szavazzanak
a hatćtr ozati j avasl atokľól.

Budapest Főváľos IV. keľület Újpest onkoľmányzata Képviselő-testülete Gazdasági és
Tulajdonosi Bizottságának 212024. (II.13.\ határozata a Budapest Főváľos IV. keľület
Újpest onkoľmányzata'ujĺt l.'ot.l.ĺ*L u költségvetési évet követő háľom évľe váľható
fisszegéről

Budapest Fováros IV. kerület Újpest onkormányzata Képviselő-testületének Gazdasági és
Tulajdonosi Bizottsága véleményezési jogkörében úgy dönt, hogy javasolja Budapest Fováros
IV. kerület Újpest onkormányzata Képviselő_testüGß számtra az źilamhtĺztarttĺ;ről szőlő
20II. évi CXCV. tcirvény 29lA. Ş a) pontja a|apjtn az Önkormćnyzat saját bevételeinek a
költségvetési évet követo három évre váľható osszegét a következők szeľint állapítsa meg:

adaĺok

Saját bevételek Ż024. év
2025. év várható

t€ľvsZám
2026. ćv várható

teľvszám
2027. év várhatĺ

tervszám

Flelyi adóbol szarrnazó bevétel 19 955 499',74Ż 20 000 000 000 20 s00 000 000 2l 000 000 000

onkoľrĺáľryzati iagyon és ragyonél tékĹĺ jog éľtékesĺtésébőI
és hasznosításából sźľrnazó bevétel

l 600 000 000 600 000 000 ó00 000 000 l s0 000 000

oszţalék, koncessziós díj' hozarĺbevétel 0 0 0 0

Táľgyi eszköz és irnrnateľiálĺs jószag, részvény, ľészesedés
éľtékesí téséból szarmazó bevétel

0 0 0 0

Bírság' potlék és díjbevétel 74 000 000 60 000 000 6s 000 000 6s 000 000

Kezességvíllalással kapcsolatos rnegţérülések

Osszesen 21 629 499 74Ż 20 6ó0 000 000 2l 165 000 000 2l 215 000 000

Felelős: Polgármesteľ
Hatáľidő : azonnal, legkésobb a költségvetés elfo gadásakor
Szavazts:9 igen, 2 l'artőzkodás (elfogadva) l fő nem vett rész a szavazásban



Budapest Főváros IV. keľület Újpest onkoľmányzata Képviselő-testülete Gazdasági és
Tulajdonosĺ Bĺzottságának 312024. (II.13.\ határozata a Budapest F'őváľos IV. keľület
Ujpest onkoľmányzata adósságot keletkeztető ĺigyleteiből eľedő fizetési
kötelezettségeinek a ktiltségvetésĺ évet ktivető háľom évľe várható összegéľől
Budapest Főváros IV. kertilet Újpest onkoľmányzata Képviselő-testületének Gazdasági és
Tulajdonosi Bizottsága véleményezési jogkörében úgy dönt, hogy javasolja Budapest Főváros
IV. keľület Újpest onkormányzata Képviselő-testületę sztlmtra az allarnhttztartźtsról szőlő
20II. évi CXCV. törvény 29lA. $ b) pontja alap1źĺn az adőssá,got keletkeztető ügyleteiből eľedő
fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet kĺjvető három évre váľható összegét a
következők szerint állapítsa meg:

Felelős: Polgármester
Határidő : azonna|, legkésőbb a költségvetés elfo gadásakor
Szavazâs;9 igen, 2 lz,rtozkodás (elfogadva) l fő nem vett rész a szavazásban

Budapest Főváľos IY. keľület Újpest Önkoľmányzata Képviselő-testülete Gazdasági és
Tulajdonosi Bizottságának 412024. (II.13,\ határozata a Budapest Főváľos IV. keľület
V.jpest Onkoľmányzata Képviselő-testületének a Budapest Főváľos IV. kerület Újpest
onkormányzata és intézményei 2024. évi łisszevont ktiltségvetéséľől és a végrehajtás
szabályaiľól szĺĺló .,..12024. (....) tinkoľmányzati ľendelet véleményezésérő|
Budapest Főváros IV. keľület Újpest onkormányzata Képviselő-testületének Gazdasági és
Tulajdonosi'Bizottsága-véleményezési jogkörében úgy dönt, hogy javasoţa Budapest Főváros
IV' kerület Újpest ÖnkormányzataKép,viselő-testülęie sztmáraá ľ.'dup..i Főváros IV. kerĹilet
Ujpest onkormányzata és intézményei 2024. évi összevont költségvetéséľől és a végrehajtás
szabtůyairől szóló rendelettervezetet elfogadását, és ezzel javasolja a Budapest Fováros IV.
kerület Újpest onkormányzata Képviselő-testül ete szâmćia, hogý alkossa meg a Budapest
Főváros IV. kerület Újpest onkormányzata Képviselő-testületének a Budapest Főváros IV.
keľület Újpest onkormányzata és intézménye, zozą. évi összevont koltsegvetéséľől és a
végrehajtás szabtiyairől szóló ...12024' (.....) onkormânyzati rendeletét'
Felelős: Polgármesteľ
Hatáľidő: azonnal

Szavazźs:9 igen, 2 l'artózkoďás (elfogadva) I fĺí nem vett rész a szavazásban

Megneveres 2024' év
Ż025, év várhaÍó

tervsZám
20Ż6. év várhatí

teľvszám
2027 ' év várható

teľvsám
Adósságot keletkeztető üg}leteihjl eľedő fizetési
kötelezettségei 0 0 0 0

Hitel, kölcsön felvétele, átwllalása a folyósítĺás napjáţól a
végtöľlesztés napiáie. és annak aktuális ţőketaľtoźsa 0 0 0 0

Hitelüszony lnegteStesítő éľtékpapír foľgalomba hazatala a
beváltás napjáig, kamatozó éľékkpapíľ eseţén annak
névértéke egyéb érékpapíľ eseţén vételára

0 0 0 0

Váltó kibocsátása a bevíĺtás napiáig 0 0 0 0
Pénzügyi lízing lízingbewvői félként töľténő rnegkötése a

futalnidő alatt' és a szeľződésben kikötött tőkeľész hátralévő
osszegę

0 0 0 0

Visszavasáľlasi kötelezetţség kikötéséveI lnegk<itötţ
adáslęteli szerződés eladói félként töIténő megkötése a
üsszavĺsáľlasig és a kikötött üsszavásáľlási rĺr

0 0 0 0

Szel zĺdésben kapott, legalább 365 nap időtaľţamú halasztott
fizetés, részletfizetés, és a még ki nelÎ fizetett ellenéľték

0 0 0 0

Kezességvĺlla]ásból eredő fizetési köţelezettsések 388 237 288 359 897 420 331 940 s24 303 983 62'7

Osszesen 388 237 288 359 897 420 33t 940 524 303 983 621

Saját bevétel 507o-a: t0 814 749 871 10 330 000 000 10 582 500 000 l0 607 500 000
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Nagy István

Azt mondja' nem Szeľette volna itt a jó hangulatot megzavarrri, ,,de Norbeľt a felszólalásod vagy
a vâlaszod. amit Baľtók Bélára adttĺ|, azért azt gondolom, hogy enyhén szólva is kľitik7t
éľdemel. De mivel nem kritikát szeretnék tenni, hanem csak elmon đom, aza véleményem, hogy
itt 2019_ben hazugságtampáný folytatott a baloldal, az avéleményem, hogy azőtahazugsag-
politika folytatódik Ujpesten, az most megeľősödött azzal, amit most az e|őbb elmondtđl'
Ugyanis arľól van sző, hogy ahelyett' hogy elmondtad volna, hogy az újpesti Önkormányzat
nagyon jól volt fĺnanszirozva az ęlmult 4 évben, azazbęismerted volna azt ahazugságot, amit
az elmuĺt 4 évben minden évben elhangzott, hogy ki van véręztetve az újpesti onkoľmányzat
és ehhez képest több mint 8 milliárd foľint apénzmaradvány. Tehát innentől kezdve az elobbi
vźůaszod ebbęn az összefüggésben elfogađhatatlan és hazugsá'g. És hazugság volt az az elmult
4 éves kommunikáció, amit ezzęl kapcsolatban elmondtatok' úgyhogy azt, hogy a
pénzmaradvány majd mennyi lesz, azt majd meglátjuk, valóban' de itt és most egy 8 milliárd
ťolötti pénzmaradváný íľtatok be a koltségvętési tervezetbe. Úgyhogy arľa kéľlek, hogy próbálj
meg egyébként korrektvźĺIaszokat adni és nem pedig politikai vtĺlaszokat adni, mert a politikai
válaszokról mindegyikrol egyenként kideľül hazugságok .Hazugsâgvolt azelmúlt 4 év is, ugye
az őiásplakátokkal, a hirdetésekkel, a televíziő szereplésekkel, oľszágos médiaszereplésekkel,
úgyhogy azt gondolom, hogy jobb lenne előbb önvizsgálatot taľtani és leszokni ahazudozásről
valamennyi váľo svezetőnek.''

dľ. Tľinnon Noľbert

Az elhangzott hozzttszőlźşra vź:,Iaszul egy mondatban reflektálna, szeretné megköszönni
fuakçiővezető úmak a mértéktartó felszólalását' tudna ęllenérveket mondani, dę azt gondolja,
hogy annak nem most, nem itt és nem ebben a közegben van a helye. A véleményével
nyilvánvalóan nem ért egyet, de azt gondolja, hogy tiszteletľe méltó módon illik tudomásul
venni és a jegyzőkonyv nyilván tarta|mazni fog1a.

Rácz Noľbeľt

Megállapítja, a közös bizottsági munkának, a szavaztsnak gyakorlatilag vége, megköszöni a
Bizottságok munkáját, megköszöni minden résztvevőnek a megjelenést, az ilést 77 őra 28
perckoľ bezźtrja.

kmf.

ű
Szécsi Péter
j egyzőkönyv hitelesítő
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Borostyán Zsuzsaĺlna
jegyzőkönyvvezetó

Rácz Norbert
elnök
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